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sobota 23. února
ŠKOLNÍ PLES
Ples bude tradičně zahájen polonézou v podání 
žáků 9. ročníku
sál TJ Spartak Slavíkovice od 20 h

neděle 24. února
DĚTSKÝ MAŠKARNÍ KARNEVAL
ASPV TJ Spartak Slavíkovice zve na oblíbenou 
dětskou akci v diskotékovém rytmu s DJ Pavlem 
sál TJ Spartak Slavíkovice ve 14 h

pondělí 25. února, úterý 26. února
TŘI POHÁDKY
Představení v podání nejmladších členů 
souboru D.A.V.A
velký sál Záložny vždy v 18 h

sobota 2. března
MAŠKARNÍ KARNEVAL PRO DĚTI
ASPV Rousínov ve spolupráci s městem 
Rousínovem zve děti i jejich rodiče na odpoledne 
plné zábavy a karnevalových masek.
velký sál Záložny ve 14 h

sobota 2. března
MAŠKARNÍ PLES PRO DOSPĚLÉ
Hraje kapela RAIN 
sál spolku Svornost od 20 h

sobota 16. března
44. ROČNÍK DÁLKOVÉHO POCHODU 
DRAHANSKOU VRCHOVINOU
Turistický oddíl mládeže TOM Kačeny připravuje 
tradiční jarní pochod s trasami v délce 8, 17, 18, 
21, 25, 35 a 50 km.
start u Hospůdky Na Stadecu od 7 h

sobota 23. března
TANČÍRNA
sál TJ Spartak Slavíkovice od 20 h

27. - 29. března
JARNÍ BURZA OBLEČENÍ 
Pořádá MC Pohádka. Středa příjem, čtvrtek 
prodej, pátek výdej.
přísálí Záložny, informace budou na letáčcích 
a na webu

neděle 31. března
PRINCOVÉ JSOU NA DRAKA
Legendární pohádka s oblíbenými písničkami 
Z. Svěráka a J. Uhlíře v podání divadelního 
souboru APOLLO Tučapy.
velký sál Záložny v 15 h

1. – 7. dubna 
ABSOLVENTSKÁ VÝSTAVA
Práce absolventů I. stupně výtvarného oboru 
ZUŠ F. Sušila, vernisáž 1. dubna v 18 h
výstavní prostory Staré radnice

sobota 6. dubna
UKLIĎME SVĚT, UKLIĎME ČESKO – UKLIĎME 
SI V ROUSÍNOVĚ
Celorepubliková tradiční akce. Informace 
o úklidu v jednotlivých částech města sledujte 
na webových stránkách www.rousinov.cz.
sraz před budovou MěÚ na Sušilově náměstí 
v 9 h, další městské části budou upřesněny

neděle 7. dubna
SMRTNÁ NEDĚLA VE SLAVÍKOVICÍCH
sraz u sokolovny TJ Spartak ve 13 h

úterý 9. dubna
PRVNÍ ABSOLVENTSKÝ KONCERT ŽÁKŮ ZUŠ
sál v přízemí ZUŠ F. Sušila v 18 h

úterý 16. dubna 
PROBOUZENÍ BROUČKŮ - VYCHÁZKA
sraz u sokolovny TJ Spartak v 17 h

pátek 19. dubna (Velký pátek)
VELIKONOČNÍ POCHOD
sraz u sokolovny TJ Spartak v 9 h
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SCHŮZKY S OBČANY V ROCE 2019

Účast za město: Lukášek, Šedý, Tlčik, Hůlka, Kučera 
Začátek: 17.30 hod.   
   
Místní část Datum Místo
Kroužek PO  18. 2. 2019 Bývalá škola
Rousínov ÚT  19. 2. 2019 Záložna - malý sál
Slavíkovice PO  25. 2. 2019 Bývalá škola
Rousínovec ÚT  26. 2. 2019 Svornost - zasedačka
Královopolské Vážany PO  11. 3. 2019 Bývalá škola
Vítovice ÚT  12. 3. 2019 Sokolská hospoda
Čechyně PO  18. 3. 2019 Bývalá škola

úterý 23. dubna
DRUHÝ ABSOLVENTSKÝ KONCERT ŽÁKŮ ZUŠ
sál v přízemí ZUŠ F. Sušila v 18 h

středa 24. dubna
COMMEDIA FINITA
Divadelní komedie o posledních letech 
Emy Destinnové pohledem učitelky hudby, 
placené společnice, uklízečky a komorné 
v podání Kateřiny Macháčkové, Valérie 
Zawadské, Lucie Kožinové a Anny Kulované. 
Zazní i autentické ukázky světových árií.
Předprodej vstupenek v knihovně od 4. března, 
cena 200 Kč v předprodeji, 250 Kč na místě. 
velký sál Záložny v 19 h

26. dubna – 3. května
VÝSTAVA PRACÍ ŽÁKŮ VÝTVARNÉHO OBORU 
Z HALÁSZTELEKU
Děti z partnerského města v Maďarsku budou 
vystavovat své práce.
výstavní prostory Staré radnice

30. dubna
JARNÍ SLAVNOSTI CIBULOVIN
Seminář společnosti Verver Export pořádaný 
s městem o výsadbě cibulovin
Záložna a zahrada 
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INVESTIČNÍ AKCE MĚSTA V ROCE 2018

Tak jako v každém roce, tak i letos bychom Vás 
chtěli informovat o prováděných investičních zá-
měrech města Rousínova, prostřednictvím Od- 
boru výstavby a životního prostředí. Tento od-
bor se zabývá činností spojenou s přípravou  
a realizací těchto investičních záměrů. V roce 
2018 byly dokončovány stavby, které byly za-
počaty v předcházejícím roce, jako například 
energetická opatření objektu ZŠ Tyršova. Zatep-
lením obálky budovy a výměnou výplní otvorů 
byl položen základ pro budoucí úspory energií  
a návratnost vynaložených finančních prostřed-
ků. Celková cena díla je 25.620.243 Kč a dota- 
ce z Operačního programu životního prostředí 
činí 6.022.219 Kč. 
Další investicí, přecházející z roku 2017, je vy-
tvoření bezbariérového Městského úřadu Rou-

sínov. Po náročných úpravách stávající budovy, 
se zdařilo vybudovat důstojné prostředí úřadu, 
jak pro zaměstnance, tak i návštěvníky zdejšího 
úřadu. Byl splněn hlavní účel, zpřístupnit všech-
ny prostory úřadu bez překonávání bariér. Hlav-
ním pilířem tohoto záměru je vestavěný osobní 
výtah, spojující všechna podlaží. Cena za dílo je 
9.000.756 Kč a dotaci z Ministerstva místního 
rozvoje tvoří částka 2.450.000 Kč. 
Třetí v pořadí staveb zahájených v roce 2017 je 
oprava dešťové kanalizace, chodníků a zpoma-
lení dopravy v Královopolských Vážanech. Tato 
investice byla realizována ve spolupráci se SÚS 
JMK Vyškov a byla prováděna jedním zhotovite-
lem, současně s rekonstrukcí komunikací finan-
covanou SÚS JMK. Stávající dešťová kanalizace 
byla zrekonstruována výměnou potrubního ve-
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dení, osazením nových šachet včetně poklopů 
a uličních vpustí. Následně byly prováděny kon-
strukce chodníků, a to v souběhu s komunikací 
III/37931 a III/37932. Na příjezdové komunikaci 
od Habrovan je nainstalováno měření rychlos-
ti, které upozorňuje řidiče na rychlost vozidla  
v souvislosti s dopravním značením na počátku 
obce. Předpokladem je, že řidiči sníží rychlost na 
povolenou 50 km/h, a to zvláště před místem 
pro přecházení chodců, z důvodu jejich bezpeč-
nosti. Soubor těchto akcí financovaný městem 
Rousínov stál celkově 4.970.640,43 Kč a nebyla 
na něj přiznána dotace.
V roce 2018 pak byly zahajovány následující akce. 
Centralizace zdroje tepla a hydraulické vyvážení 
otopné soustavy v objektu Záložna. Touto rekon-
strukcí došlo k zjednodušení ovládání vytápění 
z jedné kotelny místo původních tří, již zastara-
lých kotelen a z jedné plynovodní přípojky místo 

dvou. Nově koncipovaný systém by se v budou- 
cnu měl projevit i úsporou energií. Rovněž zde 
město financovalo akci z vlastních zdrojů, a to  
v celkové výši 1.591.984 Kč.
Kromě pevných staveb, město rovněž pamatuje 
na estetickou a relaxační oblast života obyvatel, 
a to výsadbou zeleně. Ozelenění nivy Rakovce  
v lokalitě Hrubý kus je jedním z těchto příspěv-
ků k možnosti relaxace v přírodě. Mimo vlastní  
výsadbu stromů, keřů a směsí lučních květino-
vých trávníků, zde byl instalován mobiliář v po-
době laviček, informačních tabulí a lávky přes 
Rakovec. Součástí mobiliáře jsou i odpadkové 
koše pro odhození odpadků, které by hyzdily 
přírodu. Náklady 1.197.951 Kč byly pak částečně 
kompenzovány dotací z Operačního programu 
životního prostředí ve výši 634.868 Kč. Podob-
nou investicí je Založení ÚSES – LBK 2, k.ú. Krou-
žek. Jde o vytvoření biokoridoru pro migraci zvě-
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NOVÁ PŘÍRODA PRO ROUSÍNOV

ře. Spojuje lokality vodárny nad Kroužkem, přes 
komunikaci do Němčan s rousínovskou strží nad 
dálnicí. V oploceném pozemku o ploše 12 687 m2, 
je provedena výsadba 2 181 keřů a 1 793 stromů 
různých druhů a velikostí. Oplocení bude pět let 
chránit zeleň před zvěří, aby zakořenila a zesí-
lila a následně bude sloužit jako útočiště prá-
vě pro tuto zvěř a ptactvo. Zároveň bude tvořit 
významný krajinný prvek. Z částky 1.882.107 Kč 
přispěje Ministerstvo životního prostředí sumou 
1.719.138 Kč.

Rovněž je pamatováno i na děti. V loňském 
roce proběhla rekonstrukce bývalého hřiště ISŠ  
a přispěla na ni Nadace ČEZ částkou 400.000 Kč. 
Oranžové hřiště sestává z dřevěných herních 
prvků v pískové ploše a je určeno pro děti nižší 
věkové kategorie. Pro starší děti je tu pak hřiště 
s umělým povrchem, dvěma druhy branek pro 
míčové hry, florbal a hřištěm pro basketbal. Je 
zde připravenost pro osazení sloupků a sítí pro 
volejbal, nohejbal i tenis. V těsném sousedství je 
ocelová konstrukce workout, pro cvičení jednot-
livců. Hřiště bylo doplněno dlážděnou plochou 
se stoly a lavicemi a obnoveno bylo oplocení  
a vstupní uzamykatelné branky. Celá úprava 
vyšla na 2.109.973 Kč. Další investicí věnovanou 

dětem je Pirátské hřiště v sídlišti, v celkové ceně 
696.960 Kč, s příspěvkem z Jihomoravského kra-
je částkou 300.000 Kč. Investicí dotýkající se dětí 
i rodičů je nový přístupový a stravovací systém 
pro základní, mateřskou školu i ZUŠ, splňující 
současné trendy zabezpečení škol. Investice do 
tohoto systému se rovná částce 1.587.948,56 Kč 
a Jihomoravský kraj na ni přispěl dotací ve výši 
800.000 Kč.
Stavbami, které byly započaty a budou pokra-
čovat v letošním roce, jsou Víceúčelový spor-
tovní areál, chodníky a parkovací stání, včetně 
veřejného osvětlení. O souboru těchto staveb 
jsme již informovali v předcházejících číslech  
a předpoklad ukončení je v dubnu letošního roku  
v nákladu cca 12.850.000 Kč, krytých vlastní-
mi zdroji financí. Svým rozsahem největší sta- 
vební akcí je rekonstrukce areálu školy Tyršova 
– III. etapa. I o této akci již proběhla informace, 
a jedná se o budovu bývalé kuchyně a jídelny  
a tuto funkci bude plnit i po rekonstrukci. Před-
poklad nákladů se pohybuje okolo 87.000.000 Kč 
s příslibem dotace z Ministerstva financí ve výši 
51.445.956 Kč.

Odbor VŽP

V katastrálním území Kroužek byly v roce 2015 
dokončeny tzv. komplexní pozemkové úpravy.  
Jde o proces, který optimalizuje strukturu ma-
jetkových parcel. Drobné, svým tvarem obtíž-
ně obhospodařovatelné či nepřístupné parcely 
vlastníků, zde byly racionálně upraveny. Pozem-
ková úprava zde vytvořila prostor pro doplnění 
cestní sítě, začlenila do území protierozní ochra-
nu a navrhla účelné rozmístění nových přírod-
ních prvků. Tyto prvky souhrnně označujeme 
jako tzv. společná zařízení, která jsou po ukonče-
ní pozemkové úpravy na vyčleněných pozemcích 
postupně realizována. V loňském roce začala re-
alizace dvou přírodních prvků. Oba jsou součástí 

ploch tzv. územního systému ekologické stabili-
ty (ÚSES). Jde o formu chráněných území, která 
jsou nově realizována v těch částech krajiny, kde 
přírodní prvky výrazněji schází. Specifikem prv-
ků ÚSES je jejich vzájemná propojenost, která 
umožňuje šíření přírodních druhů v krajině.
První z těchto území je realizováno za jižním 
okrajem zástavby Kroužku při polní cestě do 
Němčan. Jde o rozsáhlé plochy o rozloze 5,2 ha, 
na kterých je přírodní území (biocentrum) rea-
lizováno také za účelem ochrany níže položené 
zástavby před možným splachem z přívalo-
vých dešťů. Před vlastní realizací byla plocha 
využívána jako orná půda. Na podzim loňského 
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roku pak došlo k dočasnému zaplocení území  
a v oplocenkách byla realizována výsadba dře-
vin. Sázeny byly přirozené druhy dřevin: duby, 
javory, lípy a habr. V okrajích pak byly výsadbou 
vytvořeny základy keřových pásů s ptačím zo-
bem, kalinou a brslenem. Svůj prostor zde do-
stanou i lísky, babyky a třešeň ptačka. Na jaře 
letošního roku pak budou práce pokračovat re-
alizací ochranného zatravnění mezi výsadbami 
a výsevy lučních porostů. Součástí realizace je  
i následná tříletá péče.
Druhé realizované území je tzv. biokoridorem, 
směřujícím od vodárny nad Kroužkem západním 
směrem, kde přetíná silnici Kroužek – Němčany 
a ve stejném směru pokračuje až do lesnatého 
údolí zvaného Studánky. Celková rozloha bioko-
ridoru je 1,4 ha. Jeho osud je obdobný jako v pří-
padě výše popsaného biocentra. Pozemky jsou 

opět dočasně zaploceny a je zde realizována 
výsadba místních druhů dřevin a keřových pásů. 
Specifikem této plochy je pak výsadba starých 
odrůd ovocných dřevin situovaná k silnici Krou-
žek – Němčany. I v případě této plochy je součás-
tí realizace následná tříletá péče.
Nově vytvořené přírodní plochy se stanou cen-
ným pobytovým prostorem, jak pro polní zvěř, 
tak pro běžné druhy rostlin a živočichů. Napo-
můžou ke snížení eroze orné půdy i ochraně níže 
položené zástavby před možnými splachy z polí. 
Neopomenutelný je také příspěvek ploch k za-
držení vody a jejich estetické působení na okol-
ní krajinu, ve které sníží dominantní zastoupení 
orné půdy.

Ing. Michal Kovář
projektant
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BLAHOPŘÁNÍ K VÝZNAMNÉMU JUBILEU

STATISTIKA MATRIČNÍCH UDÁLOSTÍ ZA ROK 2018 

Jak je již zavedenou tradicí, chodí členky SPOZ přát 
občanům, kteří mají zájem, k životním jubileím.  
V minulém roce popřály 145 občanům, kteří osla-
vili 75, 80, 85, 90, 91 a více let. V letošním roce tato 
tradice pokračuje a navíc jubilanti, kteří dají sou-
hlas, budou uvedeni i ve zpravodaji. Pokud nej-
starší občané dovolí a sdělí nám pár zajímavostí  
o jejich životě, rádi uveřejníme i malý rozhovor.  
V lednu oslavila své krásné devadesáté naroze-
niny i paní Zdeňka Floriánová, která svolila a pro-
zradila nám o sobě i pár slov. Je to velmi příjemná, 
vitální paní, která žije v Rousínově od roku 1955  
a jejím celoživotním povoláním byla dětská sest-
ra. V roce 2006 se mezi prvními stěhovala do nově 
postaveného Domu harmonického bydlení na ulici 
Louky, kde žije doposud a moc si bydlení pochva-
luje. Jubilantka je stále velice aktivní, sama si uklízí  
i vaří, ráda čte a navštěvuje knihovnu, luští kří-

žovky, zajímá se o veřejné dění, sleduje televizi  
a pravidelně poslouchá každé ráno pořad v rádiu 
„Jak to vidí…“. Jednou měsíčně se schází se svými 
kamarádkami na kávičku v Záložně. S nákupem jí 
občas pomáhají pečovatelky nebo její vnučky, kte-
ré ji navštěvují i s pravnoučaty. Přejeme jí i nadále 
pevné zdraví a ať se jí stále drží její optimismus 
a elán. 
Další krásné devadesáté jubileum oslavili v lednu 
pan Vlastimil Skřivánek ze Slavíkovic, paní Marta 
Dvořáčková z Královopolských Vážan a paní He-
lena Nohelová z Rousínova. Paní Marie Chromá  
z Královopolských Vážan oslavila v lednu své de-
vadesáté druhé narozeniny. Všem oslavencům 
přejeme hlavně hodně zdraví, životního elánu  
a spokojenosti.

Odbor VV

Za rok 2018 se v Rousínově narodilo celkem 74 
dětí, z toho 41 děvčat a 33 chlapců. Zemřelo 53 
osob. Ve správním obvodu matričního úřadu 
Rousínov se uskutečnilo celkem 36 sňatků, 8 by- 
lo mimo obřadní místnost na jiném vhodném 

místě a 7 sňatků bylo církevních. Do Rousínova 
se přistěhovalo celkem 100 obyvatel. Odstěho-
valo se 121 obyvatel.

Odbor VV

4. února 2019 zemřel ve věku 80 let  
dlouholetý kronikář města Rousínova 
pan Ing. KAREL LOCHMAN. 

Byl neúnavným badatelem, nadšeným sběratelem  
vzácných předmětů, dokladujících historii našeho  
města a fotografem, zachycujícím současnost.  
V jeho záznamech jistě budou hledat lidé i za  
desítky let. Budeme na něj s vděčností vzpomínat.

pracovníci městského úřadu, 
minulé a současné vedení města
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Ježíškova vnoučata jsou vánočním projektem 
Českého rozhlasu, do kterého se zapojili i rou-
sínovští senioři. Propojuje lidi v domovech, DPS 
a dalších zařízeních pro seniory s dárci, kteří se 
rozhodnou osamělým cizím lidem na vlastní ná-
klady, splnit přání nebo poskytnout věcný dar. 
Stačilo, aby se projektu ujal sociální pracovník 
MěÚ Rousínov a zaregistroval přání nebo poža-
dovaný dar klienta do databáze. Potom bylo tře-
ba vyčkat, zda si přání vybere Ježíškovo vnouče.  
Zúčastněných seniorů bylo celkem pět a všech-
na jejich přání, jako mobilní telefon, mikrovlnná 
trouba, ložní povlečení, potravinový balíček a vý-
živové doplňky stravy, byla splněna. Těší nás, že 
se najdou lidé, kteří zcela nezištně splnili přání  
a udělali radost našim osamělým seniorům.

oddělení sociálních věcí

JEŽÍŠKOVA VNOUČATA
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PROJEVY VANDALISMU V ROUSÍNOVĚ

V našem městě je každoročně vynakládáno velké 
množství finančních prostředků na údržbu ma-
jetku města – veřejné zeleně, budov, dopravního 
značení atd. Bohužel část vynakládaných pro-
středků jde na vrub vandalismu. V poslední době 
to byl propálený stůl na odpočívadle cyklostezky 
na Lipové, rozbitá toaletní mísa na autobuso-
vém nádraží, naražené patice sloupů veřejného 
osvětlení, postříkané dopravní značky. Zbytečně 

jsou vynakládány nejen finanční prostředky, ale  
i práce zaměstnanců Městských služeb Rousí-
nov, p.o.

vedení MS
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O VÁNOČNÍM JARMARKU A DÍLNIČKÁCH 

Křupající sníh, poletující vločky a příjemně mra-
zivé počasí doprovázely kroky návštěvníků, kteří 
zavítali na letošní školní jarmark. Uskutečnil se 
v sobotu 1. 12. 2018 v prostorách naší školy na 
Habrovanské ulici. Milou předvánoční atmosféru 
vnesl do budovy dětský pěvecký sbor, který ko-
ledami zahájil další, hlavně rukodělný program. 
A poté se malí i velcí návštěvníci mohli podle li-
bosti věnovat výběru drobných vánočních dárků, 
které pro ně v hodinách výtvarné výchovy zhoto-
vili žáci, nebo si zkusit vlastnoručně vyrobit ně-
jakou ozdůbku v dílnách. Nabídka byla opravdu 
pestrá: andílci a vánoční skřítci z papíru, z rolni-
ček i kukuřičného šustí, hvězdy z korálků, sena 
a drátků, keramické svícny, proutěné i látkové 

věnce a zvonky, malování na obličej a pro men-
ší děti nechyběly omalovánky a dopis Ježíškovi. 
Jinde se zase zdobily perníčky a pletly vánočky, 
které záhy provoněly školní chodby. Pokud něko-
mu vytrávilo nebo dostal chuť na něco dobrého, 
mohl si posedět v kavárničce, kde naše žačky 
nabízely napečené sladké pochoutky, čaj, kávu či 
mošt. A tak nebylo divu, že do sněhem posypa-
ných ulic mnozí z návštěvníků jarmarku odchá-
zeli až s prvními hvězdičkami.
Děkujeme všem, kteří se naší předvánoční akce 
zúčastnili a zejména těm, kteří ji pomohli připra-
vit.

Alena Šullová
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DEMOKRATICKÉ VOLBY V ZŠ ROUSÍNOV

CO V MÉDIÍCH (NE)BYLO ANEB CENA DÍRY V PLOTĚ

V ZŠ Rousínov nejde jen o prostou hru na demo-
kracii, jde o snahu zavést prvky skutečně demo-
kratického rozhodování a řízení také mezi žáky 
základní školy. Žákovská rada je zastupitelský 
orgán, který pomáhá řešit problémy žáků a zpro-
středkovává komunikaci mezi žáky a učiteli, pří-
padně žáky a vedením školy či Školskou radou. 
Za první rok fungování této instituce se podaři-
lo uspořádat několik sportovních turnajů, před 
školu byl na popud rady umístěn stojan na kola  
a další problémy a nápady jsou v řešení. Samo-
zřejmě ne vše, co děti vymyslí, je realizovatelné, 
ne na vše může mít tato instituce oprávnění.
V posledním týdnu před Vánocemi proběh-
ly na ZŠ Rousínov již druhé volby do této rady. 
Všechny třídy 5. až 8. ročníku mohly nomino-
vat do voleb dva své kandidáty, čehož nakonec 
všechny využily. Všichni žáci 5. až 9. tříd potom 
mohli v termínu od úterý 18. 12. 2018 do čtvrtka  
20. 12. 2018 rozhodnout, kterých 15 žáků a žákyň 
je bude v roce 2019 v Žákovské radě zastupovat. 
Dosluhující zastupitelé Žákovské rady z devá-
tých tříd tvořili volební komisi.
Každý, kdo se rozhodl voleb zúčastnit, si z 26 
kandidátů mohl vybrat 1 až 15 jmen. Z 334 opráv-
něných voličů se voleb do Žákovské rady zú-
častnilo 193 žáků a žákyň, čtyři hlasovací lístky 

byly neplatné (nebylo jednoznačné, koho tito 
voliči ze seznamu kandidátů vybrali), započítáno 
tak bylo 189 hlasovacích lístků. Celková volební 
účast byla 56,59% (o necelých 5% nižší než před 
rokem). Voliči dali kandidátům dohromady 1 033 
hlasů, na jednom hlasovacím lístku bylo tedy 
průměrně 5,47 hlasů.
Nejvyšší volební účast byla mezi žáky 8. C, a to 
rovných 90 %, následovala třída 6. B, ze kte-
ré hlasovalo 83,33 % oprávněných voličů. Třetí 
nejvyšší volební účast měla třída 8. A s bezmála  
82 % hlasujících. Nejnižší volební účast měli na-
opak žáci 9. A, kde hlasoval pouze 1 z 19 oprávně-
ných voličů, tedy 5,26 %. Žáky této deváté třídy 
zjevně možnost zvolit zástupce do rady, kde již 
svého zástupce mít nebudou, nezaujala.
Každá ze tříd, které nominovaly své kandidáty, 
získala jedno zastupitelské místo v patnácti-
členné Žákovské radě, pouze třídy 8. B a 8. C – 
jejichž kandidáti byli ve volbách nejúspěšnější 
– mají v radě zástupce dva.
Přejeme zastupitelům Žákovské rady, aby se jim 
podařilo některé jejich nápady prosadit a dotáh-
nout do konce, aby si uvědomili, že i jejich hlas 
může mít a má svou váhu.
     

Mgr. Jan Tvrdík

Odst. 1:
Jako neinformovaný čtenář (divák či posluchač) 
mediálního prostoru bych si myslel, že před 7  
a půl lety vzal pan učitel žáky na tajnou party-
zánskou akci s bůhvíjakými úmysly. „Šli na nepří-
stupné místo, mimo vyučování, vlezli tam dírou 
v plotě, chovali se neukázněně (a za to může sa-
mozřejmě učitel...)“. V tomto duchu se nesla odů-
vodnění rozsudků, která škola, potažmo město, 
draze zaplatily (a která média pochopitelně pře-
vzala).

Odst. 2:
Přeloženo do školštiny: Žáci s p. učitelem, v rám-
ci hodiny dějepisu, v souladu s učebním plánem, 
navštívili rousínovské pietní místo – židovský 
hřbitov. Žáci byli řádně poučeni o chování na 
takovém místě, je pravda, že nebyli k učiteli při-
poutáni řetězem. Ze strany správce (židovská 
obec) tehdy (a dodnes) nebyla nikdy zveřejně-
na žádná bezpečnostní omezení, klíč byl volně 
kdykoliv k dispozici (např. na MÚ), v půli hřbito-
va končila metrová zídka a několik metrů nebylo 
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nic, ani plot. Proč? To ví jen majitel. Není-li plot, 
nemůže být ani díra. Ano, právě tudy VSTOUPILI.

Odst. 3:
Argumentaci z prvního odstavce převzaly nezá-
vislé soudy. Výsledek je znám: jediný viník je ško-
la. Přes naléhání žalované obviněné školy NIKDY 
nebyl k jednání a dokazování přizván jiný svědek 
než poškozený žák či jeho otec. Nikdo jiný než 
poškozený (např. vyšetřující policista, zástup-
ce židovské obce, pracovník MěÚ, přítomní žáci, 
učitel,....) neměl šanci situaci popsat. Proč?

Epilog?
Neznám nikoho, kdo by nelitoval takového ne-
štěstí a zpochybňoval potřebu pomoci v takové 
situaci. Zpochybňuji výlučné určení viníka – ško-
ly. Tímto precedentním způsobem.
Přesto potrestání zřejmě není dostatečné. 
(Otázkou je, koho a za co – viz druhý odstavec). 
V listopadu přišly další požadavky a nároky.

Mgr. Jiří Kyjovský
ředitel ZŠ Rousínov

ADVENT V MATEŘSKÉ ŠKOLE ROUSÍNOV

Vánoce patří mezi nejkrásnější a nejkouzelnější 
svátky roku, na které se těší nejen naše děti.  Je 
to čas strávený s rodinou, čas pohody, radosti  
a sdílení, ale také čas myslet na druhé. Naše 
mateřská škola připravila pro děti v tomto ob-
dobí bohatý program.
Děti navštívily Vánoční koncert pořádaný ZUŠ, 
kde vystupovali žáci hudebních a tanečních 

oborů (výstavu výtvarných oborů shlédly již 
dříve). Do školky zavítal Mikuláš, kterého do-
provázel anděl s veselým čertem. Tato trojice 
navštívila postupně všech deset tříd. Čert se 
vždy zaradoval, když tam měl od dětí nachys-
tané peklíčko a potkal se s novými kamarády 
čertíky, i andílek se setkal s malou kamarádkou. 
A přestože pár dětem zpočátku ukápla i něja-
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ká ta slzička, po chvíli zjistily, že není třeba se 
bát (vždyť každý z nás má v sobě kousek anděla  
i čerta). Všechny děti nakonec společně zazpí-
valy píseň, zatančily nebo řekly básničku. Mi-
kuláš i čertík s andělem se k nim rádi připojili. 
Všechny děti obdržely sladký balíček, který an-
děl přivezl na andělských saních. A čert v každé 
třídě nechal bramboru, kdyby přece jen …
Před Vánocemi jsme v Záložně shlédli divadelní 
představení „Pohádkový betlém“, ve kterém se 
popletený andílek s pomocí tetky Lidušky sna-
žil napravit, co natropil. Navzdory čertovskému 
zlobení se mu to podařilo a v závěru předsta-
vení se tak mohly zúčastnit i naše děti, které 
ztvárnily postavy z Betléma. Příběh jsme ukon-
čili všichni společným zpěvem koled, které si 
děti pobroukávaly ještě celou cestu zpátky.
Ve školce pro nás připravily paní učitelky tradič-
ní „Vánoční koledování“, kde si děti zopakovaly, 
co se naučily a co už znají, ale také se dozvě-
děly spoustu nového o vánočních tradicích. Paní 
učitelky předvedly a vysvětlily krájení jablíčka, 
pouštění lodiček ze skořápek od ořechů po 
vodě, jmelí, nazdobený stromeček, adventní vě-
nec, ozdoby, prskavky, dárky i cukroví. Společně 
jsme si zazpívali a zarecitovali, paní učitelky 

zpívaly sólo a doprovázely hrou na klavír i na 
jiné nástroje a předvedly i společnou čtyřrukou 
hru. Vystoupily také děti z našeho pěveckého 
kroužku Puntík. Ve třídách pod nazdobenými 
stromečky pak na děti čekaly dárky, které ale 
zůstanou ve školce a děti si s nimi budou hrát 
po celý rok.
Ve všech třídách postupně proběhly vánoční 
besídky, na kterých děti ukázaly svým rodičům, 
prarodičům a sourozencům něco z toho, co se 
ve školce od začátku školního roku až doposud 
naučily. Děti zpívaly, přednášely, tančily, hrály, 
cvičily, a nakonec rodičům popřály krásné Vá-
noce a předaly přáníčka a malé dárečky, které 
samy vyrobily. V některých třídách se tvořilo,  
v jiných se ochutnávalo cukroví a přátelsky po-
vídalo.
Po prázdninách jsme si s dětmi vyprávěli zá-
žitky z Vánoc, a ještě jsme si je připomenuli  
v divadelním představení „Zimní přání“. Pohádka  
o dvou sněhulácích, kteří kvůli opožděné sně-
hové nadílce slavili Vánoce také se zpožděním, 
nám připomenula, že se i s novým rokem máme 
na co těšit.

učitelky 5. třídy MŠ Rousínov

POHYBEM NEJEN KE ZDRAVÍ, ALE I KE SPRÁVNÉ ŘEČI

Že je pohyb prospěšný pro naše zdraví, to všichni 
víme, ale ne všichni ví, že je také velmi důležitý 
pro rozvoj řeči právě v období do 6 let věku dí-
těte. Řeč je vrcholnou pohybovou aktivitou. Za-
vršuje tedy pohybový vývoj a je to také nejsloži-
tější pohybová aktivita, protože je potřeba cíleně 
ovládat ty nejmenší a nejjemnější svalové skupi-
ny. Předpokladem pro ovládnutí pohybu mluv-
ních orgánů je správný pohybový vývoj větších 
svalových skupin celého těla.  Proto zařazujeme 
v MŠ během dne tělovýchovné chvilky, písničky 
a básničky s pohybem, pohybové hry a jednou 
týdně pak tělesnou výchovu, zaměřenou na 
protažení celého těla a osvojení některé nové 

pohybové dovednosti. Tělesná výchova by měla 
obsahovat několik částí: úvodní část– seznáme-
ní dětí s programem a průběhem hodiny, prů-
pravnou část – zahřátí organismu, pohybové hry 
(jsou vždy namotivované na určité týdenní téma  
a jsou to např. hry s reakcí na signál, střídání 
běhu a chůze, starty z různých poloh těla, mo-
hou zde být i skoky přes švihadlo, opičí dráha  
a další). Následuje hlavní část, zaměřená na roz-
voj pohybových schopností a dovedností. V zá-
věrečné části, kam zařazujeme například prota-
hovací cviky, je cílem zklidnění organismu.
Děti v naší mateřské škole ve věku 5-6 let také 
navštěvují předplavecké kurzy ve Vyškově a tě-
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ZIMNÍ ZPRAVODAJSTVÍ ZE ZUŠ

V minulém čísle Zpravodaje jsem Vás informova-
la o tom, co všechno pedagogy a žáky naší školy 
před vánočními svátky čeká. Mohu s radostí kon-
statovat, že jsme zvládli vše a ještě i něco navíc. 
Jsme rádi, že jsme Vás mohli potěšit u rozsvěce-
ní vánočního stromu na náměstí a zároveň Vám 
umožnit přijít se zahřát do naší ZUŠky a prohléd-
nout si Podzimní výstavu výtvarného oboru. Ve 
vyškovském Besedním domě jsme zahráli pro 
dárce krve, potěšili děti z mateřské školy v Rou-
sínově i naše milé seniory v D-CHB a samozřejmě 
zvládli Adventní koncert mladších žáků a Vánoční 
koncert. A aby toho nebylo málo, tak jsme si k pro-
sincovému vyučování a koncertování ještě něco 
přidali. Na žádost komořanské firmy EDP jsme 

(mimo náš od června naplánovaný harmonogram 
akcí) zpříjemnili dvěma vystoupeními předvánoč-
ní setkání jejich zaměstnanců v areálu firmy.  
Pak už jsme se všichni těšili na vánoční pohodu se 
svými rodinami, ale věděli jsme, že téměř ihned 
po návratu z vánočních prázdnin nás čeká tradič-
ní Novoroční koncert. Jeho slavnostní atmosféru 
umocnila přítomnost starosty Města Rousínova 
Ing. Jiřího Lukáška.
Před závěrečným vystoupením dětského pěvec-
kého sboru, doprovázeného flétnovým souborem, 
mile a srdečně oslovil z pódia všechny přítomné 
hosty i účinkující a připil si připraveným sektem  
s ředitelkou školy a předsedou Rodičovského klu-
bu přátel na co nejpříjemnější rok 2019. A já Vám 

locvičnu základní školy, kde mohou vyzkoušet  
i rozličné cvičební pomůcky a nářadí. Mladší 
děti cvičí ve třídách v rámci každodenních tělo-
výchovných chvilek za využití mnoha pomůcek, 
kterými je škola vybavena.
Pro rozvoj řeči je také velmi důležitá chůze, pro-
to chodíme s dětmi ven denně téměř za každé-
ho počasí, buď na poznávací procházky po okolí, 

nebo provozujeme sezónní sporty. Tak se tedy 
společně hýbejme, ať jsou  děti zdravé a psy-
chicky i fyzicky  připravené na vstup do základní 
školy.  

 Bc. M. Chalupová, I. Kolaříková
učitelky 6. třídy MŠ Rousínov



ŠKOLY strana 16

už nyní mohu sdělit, že další Novoroční koncert 
se uskuteční v pondělí 20. ledna 2020 a čeká Vás 
velké překvapení. Můžete se těšit!
Naše spolupráce s oblastním spolkem Českého 
červeného kříže ve Vyškově je už letitá a mnozí  
z Vás z článků tištěných v tomto periodiku vědí, že 
každoročně naši žáci a pedagogové zpříjemňují 
svým vystoupením slavnostní oceňování dárců 
krve. V novém roce jsme byli ředitelkou této orga-
nizace - paní Danuší Adamcovou - požádáni, zda 
bychom se s našimi žáky zúčastnili jejich další 
slavnostní akce a my s radostí přijali. Ve středu 
6. února se v přednáškovém sále Knihovny Karla 
Dvořáčka ve Vyškově uskutečnila vernisáž výsta-
vy nazvané „100 let Českého červeného kříže“. Je 
nám ctí, že právě naše škola byla k tak slavnostní 
příležitosti pozvána a mohla svým kulturním pro-
gramem vernisáž obohatit.
Ačkoliv to za okny zatím tak nevypadá, pomalu 
se přibližují první jarní dny. Do té doby se budeme 
pilně připravovat na spoustu akcí, které jsou před 
námi a zahájí je ve výstavních prostorách staré 
radnice Absolventská výstava žáků výtvarného 

oboru. Zajíma-
vostí je letošní 
rekordní počet 
budoucích absol-
ventů hudeb-_
ního oboru. Pat-
náct žáků (z toho 
jeden dokonce ve 
dvou oborech) se 
Vám představí ve 
třech absolvent-
ských koncer-
tech. Celý přehled 
akcí naleznete na 
webových strán-
kách naší školy 
www.zusrousinov.cz a také ve vývěsce před bu-
dovou ZUŠ. 

Hana Jánská 
ředitelka ZUŠ Františka Sušila
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Ve středu 9. ledna 2019 se v prostorách SŠNO 
Bystřice pod Hostýnem konalo regionální kolo 
Mistrovství České republiky oboru truhlář. Sou-
těže se zúčastnilo 19 žáků reprezentujících školy 
Zlínského a Jihomoravského kraje. Úkolem soutě-
žících bylo v časovém limitu 300 minut zhotovit 
podle výkresové dokumentace výrobek – stoličku. 
O náročnosti zadání svědčí skutečnost, že řada 
soutěžících v tomto limitu výrobek nedokončila.
Naši školu reprezentovali P. Sedlmajer (z Rousí-
nova) a J. Vařeka. Zatímco první odjížděl na svou 
první soutěž s cílem sbírat zkušenosti, J. Vařeka 
chtěl obhájit loňský úspěch, kdy se mu podařilo 
obsadit 1. místo v Jihomoravském kraji. Výsled-
ky vyhlášené odbornou porotou však předčily 
všechna naše očekávání. J. Vařeka a P. Sedlma-
jer obsadili v pořadí Jihomoravského kraje 1.  
a 2. místo a v absolutním pořadí je porazil pouze 
 zástupce SŠNO Bystřice pod Hostýnem ze Zlín- 
ského kraje. J. Vařeka bude reprezentovat naši  
školu a celý Jihomoravský kraj v republikovém fi-
nále soutěže, které se bude konat 27. února 2019  
v areálu BVV v Brně.

Oběma našim zástupcům gratulujeme k dosa-
ženým výsledkům, děkujeme za vzornou repre-
zentaci školy a J. Vařekovi přejeme hodně štěstí  
v republikovém finále.

Ing. V. Zoul
ISŠ Slavkov u Brna

Ve dnech 17. – 20. ledna 2019 se naši žáci zú-
častnili na BVV 25. ročníku mezinárodní soutěže  
Gastro Junior Brno, na jejíž organizaci se podí-
lela Česká barmanská asociace, která pro žáky 
připravila soutěžní kategorie v oborech 
barman, barista a nově také teatender  
a číšník. Asociace kuchařů a cukrářů za-
jistila soutěž pro obory kuchař a cukrář. 
Ve čtvrtek naši školu reprezentovaly žá-
kyně oboru kuchař- číšník J. Gajáková  
a D. Bezrouková v kategorii barman a obě 
se umístily ve stříbrném pásmu. Jejich 
úkolem bylo vytvořit fancy koktejl, při-
čemž musely použít minimálně 2 centilitry 
rumu Captain Morgan. V neděli vyrazili do 

Brna žáci reprezentovat školu v nové kategorii 
teatender a číšník, kde musí prokázat nejen zna-
losti z jednotlivých oborů, ale také spolupráci  
a koordinaci mezi sebou. V této kategorii utvořili 

NEJLEPŠÍ TRUHLÁŘI NA JIŽNÍ MORAVĚ JSOU ZE SLAVKOVA U BRNA

GASTRO JUNIOR BRNO
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první dvojici L. Musil, již zkušený teatender, který 
se umístil ve zlatém pásmu, a na poslední chvíli 
mu skvěle sekundovala K. Kalendová, která za-
stoupila našeho nemocného zástupce. Druhý 
pár tvořil L. Lattneberg, který jako číšník ohro-
mil porotu svojí perfektní angličtinou a umís-
til se ve stříbrném pásmu, a jeho kolegyní byla  
T. Holková, která nejen že se umístila ve zlatém 
pásmu, ale vybojovala celkové DRUHÉ MÍSTO.  

Pro všechny to byly velmi zajímavé čtyři dny, kdy 
měli možnost se potkat s kolegy z jiných škol, ale 
také s významnými osobnostmi z oblasti gastro-
nomie. Celou akci moderovala velmi milá Marké-
ta Hrubešová. Žáci si odvezli spoustu krásných 
cen a již se těší na další ročník této soutěže. 

Ing. Bc. L. Svobodová
ISŠ Slavkov u Brna

V rámci odborného výcviku žákyň oboru cukrář 
2. B CUTR  nás navštívil ve dnech 16. – 17. ledna 
2019 poprvé ve svém životě v české škole znalý 
Mistr cukrář Josef Maršálek, který připravoval 
dezerty i pro britskou královnu. Žákyním ukázal 
americký styl pečení s názvem AMERICKÝ ZIMNÍ 
STŮL s deseti zajímavými recepty, např. donuty, 
brownies se slaným karamelem a páj ze slad-
kých brambor a mučenkovým sněhem. Kromě 
pečení povídal o životě a pracovních zkušenos-
tech ze zahraničí. Bylo velmi zajímavé, učit se 
od tak znalého cukráře a doufáme, že nás ještě 
někdy navštíví, nebo my navštívíme jeho v Praze.

E. Rybnikářová a M. Rubanová, ISŠ

V rámci projektu šablony nás ve dnech 6.–7. 12. 
2018 navštívila odbornice na drátkování kvě-
tin paní Libuše Začalová. Ukázala nám, jak se 
drátkují a tvarují růže, orchideje a různé drobné 
kytičky. Paní Začalová nám rozšířila obzor, jak 
svázat jednotlivé kytičky tak, aby tvořily jedlou 
kytici. Inspirací pro nás bylo také velké množství 
květin, které pro nás přivezla předem vymodelo-
vané. Své výtvory jsme si nakonec mohli odnést 
domů a potěšit jimi své rodiče.

E. Schillerová a K. Karpinská 
ISŠ Slavkov u Brna

CESTA DO AMERIKY S MISTREM JOSEFEM MARŠÁLKEM

DRÁTKOVÁNÍ KVĚTIN
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Stalo se již tradicí, že zpravidla 1. den po vánoč-
ních svátcích v sále Svornosti v Rousínovci se se-
jdou všichni nebo téměř všichni členové oddílu, 
aby změřili své síly.
Zatím poslední turnaj proběhl 27.12. 2018 od 17 
do 22 hodin. Organizace byla podobná jako v mi- 
nulých letech, 7 vylosovaných dvojic se utkalo 
systémem každý s každým, tzn., že jednotliví 
hráči absolvovali 6 zápasů ve dvouhře a 6 zápa-
sů ve čtyřhře. Turnaj přinesl vyrovnané zápasy, 
ze kterých vyšly vítězně tyto tři dvojice: 1. místo:  
Miloslav Flössler, František Idrný, 2. místo:  Josef 
Polouček, Pavel Skřivánek, 3. místo: Roman Malý, 
Ondřej Pospíšil. Vítězné dvojice obdržely jako  
každoročně diplomy a věcné ceny, které jim pře-
dal starosta města Rousínova, a zároveň i člen 
oddílu, Ing. Jiří Lukášek.
Oddíl stolního tenisu Sokol Rousínovec tvoří 
zhruba 24 hráčů všech věkových kategorií, kte-
ří hrají ve 4 soutěžích od okresního přeboru po 
okresní soutěž III.  

V této sezóně po osmém kole došlo ke zcela 
ojedinělé situaci. Všechna čtyři mužstva byla 
ve svých soutěžích po tomto kole na 1. místech  
v jednotlivých tabulkách (v každé soutěži v rámci 
okresu Vyškov hraje 12 mužstev). I když v sou-
časné době -  v polovině sezóny, si první místo  
v tabulce udrželo jen družstvo „C“ v okresní sou-
těži II., jde o mimořádný úspěch oddílu, který ve-
jde do jeho čtyřiačtyřicetileté historie.
Počtem hráčů patří oddíl stolního tenisu Sokola 
Rousínovec k největším v rámci okresu Vyškov  
a v letošní sezóně i k nejúspěšnějším. Hlavní po-
díl na tom mají samozřejmě jednotliví hráči, ale  
i podpora ze strany města Rousínova. To vše  
vytváří i dobrou atmosféru v oddíle a každo- 
roční vánoční turnaje jsou toho jasným důka- 
zem.
 

Mgr. Pavel Malý
foto: Jaromír Flössler

VÁNOČNÍ TURNAJ ODDÍLU STOLNÍHO TENISU TJ SOKOL ROUSÍNOVEC
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ROUSÍNOVŠTÍ SENIOŘI A SPCCH V ROCE 2018

Také v roce 2018 zorganizoval klub seniorů pro 
sebe i pro ostatní zájemce řadu akcí, při kterých 
spolupracuje se Svazem postižených civilizační-
mi chorobami.
Každý měsíc se senioři schází v malém sále Zá-
ložny k posezení při kávičce, čaji nebo vínečku, 
aby si popovídali. Někteří si i zatančí za doprovo-
du harmoniky a bicích. V letních měsících se po-
sezení, zpravidla spojené s krátkou vycházkou, 
uskutečnilo v některé místní části obce.
Uspořádali jsme také řadu vycházek do blízké-
ho i vzdálenějšího okolí např. Mandloňový sad 
v Hustopečích, Mariánským údolím z Podolí až 
do Hostěnic, do Vážan nad Litavou, z Vítovic na 
Jelenici a další.
Velkému zájmu seniorů se těší každoroční před-
silvestrovské posezení v Olšanech v restauraci 
U Kalábů. Ti odvážnější spojí akci opět s nějakou 
vycházkou.
Pro veřejnost jsme uspořádali tři zájezdy. Jeden 
autobusový do Litomyšle a dva speciálním vla-
kem přímo z Rousínova do Kroměříže a do Bos-

kovic. Všechny byly zaměřeny na poznávání pa-
mátek daného města.
V průběhu roku jsme také navštívili několik před-
stavení brněnských divadel a výstavy pořádané 
v Brně jako Festival RE:PUBLIKA (výstava ke 100 
letům republiky) a obrazy Alfonse Muchy, výsta-
va „100 let průmyslu na Moravě“, Titanik a další.
V létě se senioři schází na hřišti, kde hrají netra-
diční hry - Petangue, Mölkky nebo Kubb. Někteří 
senioři se v těchto hrách účastní krajské a ce-
lostátní soutěže. V kraji jsme získali několikrát 
medaili, v republice jsme se umístili od 11 do 23 
místa.
V měsíci září se senioři účastnili dvou akcí, pořá-
daných Českou unií sportu, pod názvem „Senioři 
v pohybu“ a to okresního kola v Rousínově a kraj-
ského v Ráječku. Nejstarší účastnici bylo 80 let.  
I v tomto věku je možné sportovat.
V říjnu 2018 jsme uspořádali komentovanou 
vycházku po památkách a zajímavostech Rou-
sínova. Zahájili jsme u kapličky sv. Floriána, 

pokračovali do místní části Čechyně a dále do 
Rousínovce. V únoru 2019 jsme pokračovali dal-
ší vycházkou přes Rousínovec do místní části 
Kroužek. Postupně chceme projít všechny místní 
části včetně samotného Rousínova.
POZOR!!!  Na našich akcích jsou vítáni všichni ob-
čané.

Rousínovští aktivní senioři
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SLAVÍKOVICE NA PODZIM I V ZIMĚ

Do prosincového zpravodaje ze Slavíkovic pří-
spěvek nedorazil. Tak to nyní napravíme. Mů-
žete si přečíst o všech třinácti akcích, které se 

uskutečnily v období od října loňského roku až 
do začátku letošního února.
A začneme tradiční drakiádou. V sobotu 6. října 
odpoledne foukal vítr jako na objednávku. Draci 
koupení i vlastnoručně vyrobení nejrůznějších 
tvarů létali jako 
zběsilí k velké 
radosti nejen 32 
dětí, ale také je-
jich rodičů, kteří 
se s draky vrátili 
do svých dětských 
let.
Poslední říjnovou 
sobotu se v sále 
TJ opět tancova-
lo. Svatováclavští 
stárci se loučili  
s májí. Připravili si 
legrační nástup, 
za který sklidili 
velký potlesk všech přítomných – a že jich bylo 
kolem 300! Taková účast na zábavě zaskočila  

i obsluhu místního pohostinství. K dobré náladě 
přispěla i kapela Akcent, o půlnoci se vydražila 
hodová mája a i po skončení zábavy se zpívalo 

až do ranního kuropění.
Začátkem listopadu při- 
šlo 63 dětí vybavených 
lampiónky nebo lucer- 
ničkami v doprovo-
du rodičů či prarodičů 
uspat broučky. V soko- 
lovně TJ si broučky 
vyzvedly a pak už ná-
sledoval průvod ztem-
nělou vesnicí, kde bylo 
vypnuto veřejné osvět-
lení, až k areálu ZD 
Rousínov. Tady u plotu 
zahrady v trávě budou 
broučci spát svůj zimní 

spánek a na jaře je opět půjdeme probudit.
A tady čekalo na všechny velké překvapení. Zpět 
se muselo po stezce odvahy. Lampiónky i lucer-
ničky zhasnout, cesta byla vyznačena malými 
světýlky. Na této cestě potkávali pohádkové 

postavičky strašidelné (některé z nich poleka-
ly i dospělé) i hodné, které ukazovaly tu správ-
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nou cestu zpět do sokolovny. Statečně dorazili 
všichni. Za odvahu dostaly děti sladkou odměnu 
a všem se podával teplý čaj na zahřátí.
Zpívání u rozsvíceného vánočního stromu bylo 
celostátně stanoveno na středu 12. prosince. 
Ve Slavíkovicích se zpívalo již počtvrté. Pod ve-
dením a za klavírního doprovodu ochotné Mgr. 
Zdeňky Trněné rozezpíval amatérský pěvecký 
soubůrek asi 150 příchozích diváků. Opět se 
zpívalo sedm vybraných vánočních koled a pís-
ní. Obdivovat jsme mohli i živý betlém se třemi 
králi a pasáčky se zvířátky. Na zahřátí bylo při-
praveno svařené víno i čaj, nechyběly ani cuk-
rovinky, které připravily jako vždy naše šikovné 
babičky. 
Putování za betlémským světýlkem se uskuteč-
nilo v úterý 18. prosince. Za krásného zimního 
podvečera se sešlo 46 dětí, některé s rodiči či 
babičkami. Vydali jsme se tmou podle lucerni-
ček za betlémským světýlkem. Asi po hodině 
našly děti rozzářenou vánoční kometu a pod 
ní v betlémě v jesličkách na seně ležel Ježíšek. 

O jeho narození jsme si přečetli v Bibli, poví-
dali jsme si o vánočních zvycích a obyčejích  
a děti vyprávěly, jak prožívají Štědrý večer  
u nich doma. Pod nazdobeným stromečkem 
našly všechny děti malý dáreček. Zpívali jsme 
vánoční koledy a ochutnávali výborné cukroví 
– poděkování patří maminkám, které je pro děti 
přinesly. Radostná očka dětí byla nejkrásnějším 
vánočním dárkem všem organizátorům.
Tradiční předsilvestrovský pochod oslavil  
35. narozeniny v sobotu 30. prosince rekordním 
počtem účastníků. Dospělých 48, dětí 36. A pro-
tože to bylo takové půlkulaté výročí a původně 
se chodilo z Vítovic Pod Hádek, kde bylo při-
praveno pohoštění na podnikové chatě závodu 
Praga Rousínov, rozhodli jsme se tuto trasu ob-
novit, ale v opačném směru. Autobus nás dove-
zl Pod Hádek a odtud bylo připraveno 8 různě 
dlouhých tras zpět do Slavíkovic. Ti nejodváž-
nější putovali přes Říčky a Kalečník do Vítovic  
a pak polní cestou kolem Leznarového kříže 
zpět do Slavíkovic. Ostatní se vydali přímo ke 
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Kalečníku, cestou si prohlédli Žalmanův kámen 
a ve Vítovickém údolí zase Tři studánky. Kratší 
trasu si zvolili jen 4 turisté. Kdo nechtěl z Víto-
vic až do cíle pěšky, dovezl ho linkový autobus. 
Pro všechny bylo připraveno teplé pohoštění ve 
slavíkovickém pohostinství.

Další již 36. ročník je už naplánovaný, můžete se 
k nám určitě připojit!
Vánoční a novoroční sportovní akce pořádají 
každoročně oddíly kopané, badmintonu i flor-
balu. Letos poprvé se také 7 našich členů – od-
vážných otužilců – zúčastnilo novoročního kou-
pání v olšanském rybníku. Za odvahu jim patří 
velká gratulace.
Vánoční turnaj v sálové kopané proběhl v pátek 
28. prosince. Utkalo se 5 pětičlenných družstev 
o krásný putovní pohár. V novoročním turna-

ji v badmintonu smíšených dvojic si v pátek 11. 
ledna zahrálo 6 párů. Na florbalovém turnaji 
dospělých, který se konal o týden později, na-
stoupilo proti sobě postupně 6 čtyřčlenných 
družstev. Zvítězili vždy ti nejlepší, ale vyhráli 
všichni - už jen proto, že každou formou sportu 

si upevňujeme svoje zdraví.
Po Novém roku začíná plesová 
sezona. A nejen sportem živ je 
člověk, kultura se také nesmí 
zanedbávat. Společenský ples 
je taková malá kulturní událost. 
V sále TJ Spartak se již usku-
tečnily plesy tři a ještě dva na 
nás čekají. Hned 5. ledna to byl 
Stužkovací ples Gymnázia Vy-
škov, na kterém byli dekoro-
váni všichni letošní maturanti. 
Koncem ledna ples KDÚ-ČSL  
a začátkem února tradiční již  
19. fotbalový ples TJ Spartak 
Slavíkovice. Na obou plesech 
mile překvapilo předtančení 
malých šikovných děvčátek, 
která si říkají Berušky a kte-
rá trénují v KVS Svornost pod 
vedením Mgr. Terezky Zatlou-
kalové. Dívenky zacvičily v du-
chu aerobiku překrásné a také 
fyzicky náročné vystoupení, za 
které je plesoví hosté odměnili 
zaslouženým a dlouhotrvajícím 
potleskem. 
Ještě ty dva další plesy: 23. úno-

ra Školní ples ZŠ Rousínov a 24. února Dětský 
maškarní ples TJ Spartak Slavíkovice.

Dobroslava Mezihoráková
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Jako každý rok, i letos proběhla v Rousínově 
Tříkrálová sbírka. Tato celostátně organizovaná 
akce se během devatenácti let svého konání sta-
la u nás již takovou samozřejmostí, že mohu svůj 
článek začít právě těmito tradičními slovy – „jako 
každý rok, i letos proběhla Tříkrálová sbírka“.
V našem městě se sbírky každý rok účastní více 
než 80 tříkrálových koledníků v celkem 21 sku-
pinkách. Je velmi radostné pozorovat, jak se děti 
těší, až se přestrojí za Tři Krále, a vyrazí koledo-

vat. Své místo ve skupince si často domlouvají 
velmi dlouho předem, a tak se často stává, že 
nechodí králové tři, ale že můžeme vidět i čtyř 
či pětičlenné týmy. Jsem velmi rád, že sbírka  
v Rousínově dospěla do situace, že je o tříkrálo-
vé koledování tak velký zájem, že se nám hlásí 
noví účastníci sami od sebe, a my tak můžeme 
přidávat další celé skupinky, které částečně od-
lehčí těm největším. Tříkrálová sbírka se tak stá-
vá skutečnou tradicí a zároveň radostí pro stále 
více rodin, které právě začínající rok touto oběta-
vou činností zahajují.

Výtěžek sbírky je každoročně použit na pomoc 
rodinám ve složitých sociálních situacích, na po-
moc potřebným lidem v nouzi, na různé projekty 
sociálních center a na další důležité věci. Kon-
krétně v brněnské diecézi, pod kterou Rousínov 
patří, byla sbírka použita na přímou pomoc lidem 
a rodinám, na stavbu denního centra a noclehár-
ny pro lidi bez domova v Hodoníně, na provoz 
domova pro matky v tísni a ranou péči pro rodiny 
s velmi malými dětmi s postižením v Třebíči, na 

automobil pro terénní pe-
čovatelskou službu v Tiš- 
nově, pomoc sociálně vy-
loučeným rodinám na Zno-
jemsku a na mnoho dal-
ších projektů. Pro zdravé 
fungování společnosti je 
tato pomoc sociálně slab-
ším velmi potřebná, a také 
zastává určitý symbol, že 
nám není jedno, jestli je  
o tyto potřebné postaráno. 
Momentálně začínáme jed-
nat o pořízení nového auto-
mobilu pro Pečovatelskou 
službu města Rousínova, 
která již slouží také jako 
terénní služba a provozuje 
i svoz občanů. 
V letošní sbírce bylo 

na území Rousínova vybráno 130 846 Kč. 
Tento rekordní výsledek opět potvrdil, že  
v Rousínově jsou lidé velmi štědří a koledníky ve 
svých domovech přijímají kladně. Na neustálém 
růstu výsledků sbírky (tabulka) je krásné vidět, 
že toto funguje, a že tato akce má smysl. 
Chtěl bych na tomto místě Vám – všem obča-
nům našeho města a přispěvatelům Tříkrálové 
sbírky – za všechny koledníky ještě jednou velmi 
poděkovat. Zejména za to, že nejste k Tříkrálové 
sbírce lhostejní a že svým příspěvkem pomáháte 
dobré věci, zlepšení společnosti a také, že svým 

I LETOS PROBĚHLA TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA

Snad v roce 2020 Rousínov opět navštíví Tři králové
(foto z roku 2016)
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S radostí jsem přijal návrh svých přátel z Rousí-
nova, abych vám povyprávěl, co nového se děje 
v Derviu, a zároveň se těším, že se třeba brzy 
budeme moci setkat i osobně.
V našem regionu se momentálně podstatně 
investuje do zlepšení vodovodní sítě a kanali-
zace a rovněž se pokládají kabely s optickými 
vlákny pro rychlé internetové spojení soukro-
mých domů i podniků. Další velký projekt se 
bude týkat veřejného osvětlení. V následují-
cích měsících budou všechna pouliční světla 
nahrazena moderními ledkovými lampami pro 
lepší osvětlení a menší energetickou spotřebu, 
což bude výhoda pro rozpočet obce i pro život-
ní prostředí. Probíhají též práce na opravách 
mnoha silničních komunikací, a to především  
v centru města, kde se obnovuje typické sta-
robylé dláždění z kamenných kostek nebo  
z kusých kamenů, aby tak došlo ke zkrášlení  
a zútulnění některých částí našeho města. Pro 
zlepšení bezpečnosti obyvatel města jsme na 
mnohá veřejná místa ve městě umístili nové 

kamery s videozáznamem, které pomáhají řešit 
některé případy (naštěstí ne vážné!) související 
s průjezdností silniční sítě či s ochranou bez-
pečnosti. Kromě jiného rozvíjíme také další dů-
ležité projekty týkající se připojení nových úse-
ků ke stávající promenádě kolem jezera, mezi 
nimiž k nejnáročnějším určitě patří pěší spojení 
Dervia a středověké části Corenno.
Stále důležitější dominantou se stává zdejší 
přítomnost turistů. Už zdaleka nejen v létě se 
v ulicích našeho města potkávají lidé hovořící 
nejrůznějšími jazyky z celé Evropy. Mnozí do 
Dervia přijíždějí také za jachtařskými sporty. 
Minulý rok se u nás konalo mistrovství světa 
katamaránů a letos se tu uskuteční mistrovství 
Evropy plachetnic typu Laser.
Nejen pro turisty, ale rovněž i pro občany Dervia 
organizujeme nejrůznější kulturní události, 
mnohé z nich i poměrně podstatných rozmě-
rů. Těchto akcí se Derviané mohou účastnit  
v průběhu celého roku. Velký dík za to patří 
místní knihovně, kde se utvořil dobře sehraný 

POZDRAV Z DERVIA

Výsledky Tříkrálové sbírky 2015 – 2019

území 2015 2016 2017 2018 2019
Rousínov 26 393 25 917 27 102 30 804 32 455
Sídliště 12 148 10 568 8 298 11 318 15 909
Kroužek 11 980 14 538 14 450 14 646 16 100
Rousínovec 12 922 11 195 10 768 13 485 16 801
Slavíkovice 9 845 9 456 9 767 9 965 10 420
Kr. Vážany 15 707 16 181 16 432 20 480 19 524
Čechyně 6 623 7 886 10 332 11 136 12 109
Vítovice  7 029 6 270 7 041 7 528
CELKEM 95 618 102 770 103 419 118 875 130 846

konáním dáváte dobrý příklad všem. Chtěl bych 
také poděkovat všem koledníkům, vedoucím, 
panu faráři a všem dalším, kteří se na Tříkrálové 
sbírce v Rousínově a místních částech podílejí.
Příští rok se koná Tříkrálová sbírka v České re-
publice po dvacáté. Budeme se těšit na příjezd 

Tří Králů na velbloudech, které jsme v Rousíno-
vě již dva roky bohužel neviděli, a zároveň se 
budeme opět těšit na Vaši ochotu a vstřícnost 
k tříkrálovým koledníkům, kteří Vás „jako každý 
rok“ navštíví a zazpívají.

František Havíř
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tým dobrovolníků, kteří organizují různé inici-
ativy pro všechny věkové kategorie i v tomto 
zimním období.
V letošním roce máme velmi zvláštní zimu. Za 
poslední dva měsíce nám napršelo sotva pár 
kapek deště a sněhu napadlo ještě méně, tak-
že v této chvíli se ho nedostává ani v našich 
horách, kde je téměř stále slunečno a velmi 
větrno. Vítr často dosahuje i rychlosti blížící 
se 100km/h a to je pak příčinou mnoha nehod  
v horách kolem jezera.
Borci různých sportů, především pak atleti sil-
ničního běhu, se probojovali až do národní úrov-
ně. Dvě fotbalové skupiny (o 11 a o 5 hráčích) 
jsou přímo na špičce oblastních šampionátů. 
Sport oslovuje mnohé zástupce mladé genera-
ce, a tak třeba zrovna ve fotbale máme několik 

družstev dorostu a několik dalších týmů se vě-
nuje volejbalu.
Celá řada občanů z Dervia a z Rousínova se 
stále ještě aktivně udržuje v kontaktu stejně 
tak jako žáci škol, kteří si pod dohledem učitelů 
vyměňují korespondenci. Bylo by však dobré při 
nějaké brzké příležitosti zorganizovat i osobní 
setkání pro oživení našich vzájemných vztahů!

S tímto přáním na adresu všech našich přátel 
z Rousínova posílám svým jménem a jménem 
všech obyvatel Dervia co nejsrdečnější po-
zdravy a do roku 2019 přeji hodně zdraví, klidu  
a spokojenosti.

Davide Vassena
starosta Dervia
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Závěr roku 2018 byl u D.A.V.Aků ve znamení 
koncertů a křtu knihy. Vánoční koncertování se 
neslo ve znamení spolupráce a navázání mno-
hých přátelství. Během tří dnů se uskutečnily tři 
koncerty ve třech městech. Tři soubory – D.A.V.A 
Rousínov, Divadlo 2-15 Brno a SPS Bronislav  
z Bílovic nad Svitavou – se sešly ve čtvrtek  
13. prosince 2018 v 19h v Domě umění v Brně,  
v pátek 14. prosince 2018 v 19h v Kulturním 
domě v Bílovicích nad Svitavou a v sobotu  
15. prosince 2018 v 19h v rousínovské Záložně. 
(V Rousínově pod pracovním názvem „Rousí-
novský vánoční koncert 2“). Všechny soubory 
propojovala osoba Davida Kříže, který byl ne-
jen jejich uměleckým vedoucím, ale také skry-
tým jubilujícím „třiatřicátníkem“! Na klavír ho 

doprovodila klavíristka Lucie Kubátová a vizu-
álně videoprojekce od Jakuba Kříže. Nechyběla 
ani projekce fotografií ze života v Rousínově  
v roce 2018, kterou připravila Ing. Eliška Škro-
bová. Divadelníky i publikum pozdravil v Rou-
sínově vánoční zdravicí i místostarosta města, 
pan Zdeněk Šedý.  Předposlední den roku 2018 
patřil křtu nové knihy „Sborník původních tex-
tů“, kterou vydala správní rada D.A.V.A, u příle-
žitosti patnácté divadelní sezóny. Knihu pokřtili 
Marie Hýzlová st. a Radek Kříž. Vydání této  
publikace podpořilo Město Rousínov, za což 
všichni divadelníci děkují. 

Za D.A.V.A
Mgr. Jan Žáček 

V uplynulém roce 2018 se v knihovně a jejich pěti 
pobočkách zaregistrovalo celkem 364 čtenářů. 
Knihovnu navštívilo celkem 4 062 návštěvníků 
z řad veřejnosti, kteří si vypůjčili celkem 11 891 
svazků knih a časopisů.
Od roku 2019 dochází ke změně v půjčovní době 
v pobočce - knihovně Kroužek, která bude pro 

veřejnost otevřena každou sobotu od 14 hodin 
do 16 hodin.
Od 1. ledna 2019 nastoupila do funkce knihov-
nice Městské knihovny Rousínov paní Mgr. Jitka 
Chmelová MBA. 
Vážení čtenáři, návštěvníci městské knihovny, 
v roce 1978 jsem ukončila maturitou Střední 

D.A.V.A – 3 DNY, 3 KONCERTY, 3 SOUBORY A 33. NAROZENINY 

MĚSTSKÁ KNIHOVNA ROUSÍNOV INFORMUJE
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UKONČENÍ FOTOGRAFICKÉ VÝSTAVY

knihovnickou školu v Brně a před více než třiceti 
roky začala pracovat jako knihovnice v Městské 
knihovně Rousínov. Měsíc únor 2019 je mým 
posledním pracovním měsícem v knihovně před 
odchodem do důchodu. V knihovně jsem proži-
la velký kus svého života, mýma rukama prošlo 
nespočtené množství svazků knih, v knihovně 
jsem se setkávala se spoustou čtenářů a ná-
vštěvníků, při besedách se spoustou dětí, dnes 
již dospělých …
Chtěla bych se touto cestou s Vámi rozloučit  
a zároveň poděkovat vedení města, především 

Ing. Elišce Škrobové, pod jejímž vedením jsem 
od roku 2000 pracovala, za vstřícnost, trpěli-
vost a pochopení. Děkuji také všem svým býva-
lým kolegyním a především paní Martě Steine-
rové, která se mnou posledních třináct let  
v knihovně pracovala. Bez její pomoci bych práci 
v knihovně sama jen těžko zvládla.
Děkuji a přeji Vám pohodu, radost a potěšení při 
čtení knih.
                                                                                          

Věra Konečná

V těchto dnech byl ukončen 8. ročník putovní 
česko-maďarské fotografické výstavy „Očima, 
srdcem, objektivem“. Výstava se během roku 
konala v Rousínově, Plumlově a Budapešti. 
Zúčastnili se jí umělci z Moravy a Maďarska. 
Při vernisáži na zámku v Plumlově tradič-
ně vystoupil smíšený pěvecký sbor Bel Canto  
z partnerského Halászteleku. Po prvních mís-
tech (Rousínov, Plumlov) byla výstava přesunu-
ta do Maďarska. Z důvodu velké opravy výstav-
ních prostor se letos nekonala v Halászteleku, 
ale zato se uskutečnila na dvou místech v Bu-
dapešti. V říjnu to bylo na místě s velmi vysokou 
návštěvností v multifunkční budově Szimpla 

Kert v gray zóně v centru Pešti, v lednu už po 
druhé v prestižní galerii Marczi v Budě. Vernisá-
že této výstavy se zúčastnili i zástupci z české 
strany z Rousínova a Plumlova. 
Maďarská část výstavy byla velmi úspěšná  
a byla dobrou reklamou pro Rousínov i pro 
Plumlov. Fotografie z jednotlivých vernisáží je 
možno vidět na internetu na adrese:
http://bit.do/eH2ry.

Petr Jarmara
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Jistě jste si všichni všimli, že pokračuje oprava 
kostela sv. Maří Magdalény na náměstí. 
Zahájena mohla být díky tomu, že se podařilo 
získat na tuto nákladnou opravu finanční pro-
středky z jiných zdrojů, protože samotná far-
nost velké příjmy nemá.
Opravu kostela se podařilo zařadit do dotační-
ho programu ministerstva kultury Program zá-
chrany architektonického dědictví (PZAD). Tento 
program si klade za cíl zachránit i pro budoucí 
generace významné architektonické památky 

naší země. Obnova byla zahájena opravou věže 
kostela již v roce 2017.
Dřevěná konstrukce báně střechy věže byla 
oproti obdobným situacím nečekaně silně po-
škozena hnilobou (zatékání) a vlivem působení 
holubů. Krytina byla značně poškozena (trhliny, 
perforace – asi od střelných zbraní, nekvalitní 
spoje). Po odstranění plechu byla jasně patrná 
místa poruch a jejich důsledky. Oproti předpo-
kladům musely být do značné míry nově pro-
vedeny ramenáty báně, dřevěné profilace říms  
a vrcholová hrotnice, která byla vyhnilá (což 
bylo pravděpodobně příčinou havárie vrcholo-
vého kříže v roce cca 2008). Kříž musel být de-
montován a protože nebylo dostatek finančních 

prostředků, skoro 10 let byla tato dominanta 
města Rousínova, dílo významného italského 
architekta Domenica Martinelliho, bez vrcholo-
vé báně a kříže.  
V roce 2017 byly provedeny práce na opravě 
věže kostela za 1 580 000 Kč, které byly kryty  
z dotací od Ministerstva kultury, od města Rou-
sínova a z vlastního spolupodílu farnosti. 
V roce 2018 byla dokončena oprava věže a dále 
započala oprava fasády včetně opravy věžních 
hodin. 

Práce prováděla firma Re-
nova Hodonín. Celkově bylo 
v roce 2018 na opravu koste-
la vynaloženo 1 833 000 Kč. 
K tomu, aby vrchní část fa-
sády věže mohla být opra-
vena, významně napomohl 
zejména příspěvek z Pro-
gramu na záchranu archi-
tektonického dědictví, při-
spěl také Jihomoravský kraj, 
farnost Rousínov a také 
město Rousínov částkou 
410 000 Kč. 
Vedení města Rousíno-
va patří velké poděkování 
za tento příspěvek, který 

umožnil, že již v roce 2018 se věž kostela znovu 
objevila v plné kráse a stala se tak opět důstoj-
nou dominantou, která dotváří celkový vzhled 
našeho města.
I v roce 2019 bude oprava kostela sv. Maří Ma-
gdalény pokračovat, pokud se podaří zajistit 
finanční prostředky. Mělo by se pokračovat 
výměnou poškozených starých oken na věži  
a opravou severní části fasády.  V dalších letech 
se uvažuje s celkovým dokončením oprav fasá-
dy kostela. 

Václav Slovák
foto Tomislav Pivečka

KOSTEL SV. MAŘÍ MAGDALÉNY
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VÁNOČNÍ KONCERTY

Období Vánoc v Rousínově zpříjemňují tradiční 
vánoční koncerty. Nebylo tomu jinak ani na pře-
lomu roku 2018 a 2019. Na svátek sv. Štěpána 
26. prosince 2018 vystoupil sbor Sušil se svými 
hosty - Těžkým harmoničnem z Brna a se só-
listou Davidem Křížem - v kostele sv. Maří Ma-
gdalény. Ve čtvrtek 27. prosince 2018 zazpíval 
koledy a vánoční písně sbor Danielis v kostele 
sv. Václava v Rousínovci. Na svátek Tří králů 
koncertovala cimbálová muzika Kalečník v kos-
tele sv. Maří Magdalény. Slavnostním koncer-
tem se představil Martin Doležel a jeho hosté, 
kteří zpívali a hráli 12. ledna 2019 opět v kostele 
sv. Maří Magdalény. A závěrečný koncert toho-
to období byl 15. ledna 2019 a nechyběl na něm 
slavnostní novoroční přípitek starosty města. 

Účinkovali na něm žáci a učitelé ZUŠ Františka 
Sušila.
Děkujeme všem hudebníkům za krásné zážitky!
     

Odbor kultury
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Odbor/funkce Příjmení, jméno, titul Telefon Mobil E-mail
Starosta města Lukášek Jiří, Ing. 517 324 825 732 319 065 lukasek@rousinov.cz
Místostarosta města Šedý Zdeněk 517 324 835 773 114 857 sedy@rousinov.cz
Tajemník MěÚ Tlčik Marián, Ing., MBA 517 324 824 724 982 860 tlcik@rousinov.cz
pověřenec GDPR Grecová Jitka 517 324 829 739 454 697 grecova@rousinov.cz
Odbor  vnitřních věcí 
matrika, trv. pobyt, 
Czechpoint, přestupky 

Hrachovinová Petra, Bc. 517 324 838 778 435 984 hrachovinova@rousinov.cz 
radnice@rousinov.cz 

podatelna Škvarková Hana 517 324 820 770 162 325 skvarkova@rousinov.cz 
e-podatelna@rousinov.cz

matrika, Czechpoint Hladká Markéta 517 324 821 733 539 138 hladka@rousinov.cz
Oddělení sociálních věcí Vykydalová Jana 517 324 830 vykydalova@rousinov.cz
Sociální pracovník Chládek Pavel, Bc., DiS. 517 324 830 778 770 068 chladek@rousinov.cz
Vedoucí pečovatelské sl. Havířová Júlia 517 326 180 770 168 701 havirova@rousinov.cz
Odbor  
hospodářsko-správní Řehořová Růžena, Ing. 517 324 834 739 454 698 rehorova@rousinov.cz

smlouvy Müllerová Jaromíra 517 324 823 770 120 759 mullerova@rousinov.cz
účetní Machová Eva 517 324 839 machova@rousinov.cz
mzdová účetní Šmerdová Jana 517 324 822 smerdova@rousinov.cz
referent Navrkal Radek, JUDr. 517 324 823 770 120 759 navrkal@rousinov.cz
pokladna Pekaříková Markéta 517 324 846 774 165 361 pekarikova@rousinov.cz
Odbor výstavby 
a životního prostředí Pekařík Dušan, Ing. 517 324 833 734 752 399 pekarik@rousinov.cz

projektový manager Kejlová Lenka, Ing. 517 324 847 778 435 983 kejlova@rousinov.cz
projektový manager Nohelová Petra 517 324 847 733 373 554 nohelova@rousinov.cz
životní prostředí Mikysková Libuše, Ing. 517 324 840 733 539 137 mikyskova@rousinov.cz
stavby Karásek Jiří 517 324 841 778 411 252 karasek@rousinov.cz
stavby Vintrová Hana 517 324 828 731 651 359 vintrova@rousinov.cz
referenta Chromá Dana, Ing. 517 324 849 chroma@rousinov.cz
Stavební úřad Horčičková Hana, Bc. 517 324 827 739 454 692 horcickova@rousinov.cz

Mezihoráková Tamara, Ing. 517 324 832 739 454 695 mezihorakova@rousinov.cz
Ryšánek Jiří, Ing. 517 324 836 739 454 690 rysanek@rousinov.cz

Odbor školství a kultury Škrobová Eliška, Ing. 517 324 826 733 539 133 skrobova@rousinov.cz
knihovna Chmelová Jitka, Ing., MBA 517 324 842 chmelova@rousinov.cz
Městské služby Rousínov Hůlka Václav 517 324 837 604 454 965 hulka@rousinov.cz

Polák Pavel 517 371 667 770 120 758 polak@rousinov.cz
Doležalová Dana, Ing. 778 411 251 dolezalova@rousinov.cz
Kusníková Alena 517 324 837 kusnikova@rousinov.cz
Komariková Hana, Ing. 517 324 837 komarikova@rousinov.cz
Haizler Vlastimil 778 439 429 haizler@rousinov.cz

hlášení poruch mobil se záznamníkem 770 120 758
Městská policie Rousínov Kučera Pavel, Ing. 770 127 000 kucera@rousinov.cz 

mpolicie@rousinov.cz
Janečková Soňa 778 760 002 janeckova@rousinov.cz 
Procházka Petr 778 417 821 prochazka@rousinov.cz
Pospíšil Mojmír 770 171 697 pospisil@rousinov.cz

JSDH Marišler Vlastimil 777 681 605 jsdh@rousinov.cz



Město Rousínov
Telefon: 517 324 820
 517 324 821
E-mail: radnice@rousinov.cz
Úřední hodiny: pondělí, středa 8 - 11 | 12 - 17
 úterý, čtvrtek, pátek po dohodě
IČ: 00292281

sobota 
6. dubna 

Pojďme společně 
uklidit naše město! 
 

Sraz bude 6. 4. v 9 hod. 
před budovou městského 
úřadu na Sušilově náměstí 

 
S sebou si vezměte dobrou náladu, 
pracovní rukavice a pevnou obuv. 
Po akci bude zajištěno občerstvení. 
 
 


